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SKOLE OG FRITIDSLIV 

 
 

MØDE I: Fælles Rådgivende Organ DATO: 30.11.2023 

MØDESTED: 211 KLOKKEN: 17.30-19.00 

EMNE:  SAGSNR.: 17.01.08-P35-22-503137 

DELTAGERE: 

Heidi Bjørn Søborg (NOR), Sara Nielsen (PIL), 
Jon Fritzbøger (SKE), Martin Lønborg (KOR), 
Mads Vinterby, Per Trudslev (CSF), Tina 
Hovmand (TÅG), Jon Thøgersen (KAG) Daniel 
Christensen (SKO) 

 

AFBUD: Jannie Ertmann Jensen (SKO) Michael Flies 
(LØJ)  

MØDENR.: 3  

   
 

 
1. Godkendelse af dagsorden 
 

Referat 
Godkendt 

 
 
2. Godkendelse af referat fra 21.9.2023 
  
       Referat 
      Godkendt 
 
 
3. Meddelelser v. Formand for FRO Mads Vinterby (MV) 

 
• I forbindelse med budgetaftalen for 2024 indgår besparelser på Solkoloniernes område. Dette vil 

berøre udlejningspriser for både skoler og privatudlejning. Beslutning herom sker primo 2024. 
• Der har været indskrivning til børnehaveklasser i uge 42-43 og resultatet af fordeling af antal 

børnehaveklasser har efterfølgende været til 1. behandling i Børne- og Skoleudvalget. Herefter 
fremsendes sagen ud til høring i skolebestyrelserne med henblik på 2. behandling i Børne- og 
Skoleudvalget i januar 2024. 

 
 

4. Status på skolerne, skolebestyrelsesformændene orienterer 
 
• Korsvejens skole 

Skolen har købt en Panna bane, som vil blive placeret på fodboldbanen bag Skolen. 
En Panna bane er en mindre ottekantet fodboldbane, udstyret med lave bander hele vejen rundt. 
Banderne er normalt ca.- 2,5 meter lange, og giver en diameter på Panna banen på omkring 6 
meter. Panna baner kan opstilles på de fleste underlag, og spillet er lige sjovt hvad enten 
underlaget er græs, grus eller asfalt. 

 
Nordregårdsskolen 
Skolen har haft problemer med varmeanlægget. Hvilket har betydet at 7-8-9 klasserne har været 
hjemsendt et par dage til virtuel undervisning. Center for By Miljø og Klima har afsat midler i 
2024 for at lave varmeanlægget på Nordregårdsskolen. 
Ansøgningsproces vedr. ny skoleleder er i gang og stillingen forventes besat pr. 1.3.2024. 
 

 

REFERAT 
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• Løjtegårdsskolen 
Ingen.  

 
• Pilegårdsskolen 

Det massive regnvejr i starten af november bevirkede bl.a. en våd gymnastiksal. Renovering af 
gymnastiksal er sat som høj prioritering. Pilegårdsskolen ændrer sin struktur. De afskaffer 
profillinjerne og ændrer faseinddelingen således at der fremover kun vil være 2 faser. 
Forældrekredsen har haft stor tilslutning til den nye struktur. 
Moderniseringspuljen har givet 4-5 nye legepladser på Pilegårdsskolen samt de derudover også 
har etableret en rigtig god have til brug for indskolingen. 

 
• Skelgårdsskolen 

Der arbejdes med renovering på skolen, men teknisk serviceleder er desværre 
langtidssygemeldt. Der arbejdes dog videre med processen. 
Arbejder videre med rådgivningsforløb med STUK vedr.  trivsel, støtte og inspiration og ro og 
orden. 
Fælles kontaktforældremøde med stor opbakning hvor der var besøg af foreningen Skole og 
forældre.  
Arbejder med principper for brug af Chromebooks i indskolingen. 
Orienterede om personalereduktionen. 

 
• Tårnbygårdsskolen 

Der har været afholdt suppleringsvalg til skolebestyrelsen, hvor der blev valgt et nyt medlem ind. 
Skolen havde håbet på at få 2 yderligere valgt ind, fordi 2 forældrerepræsentanter har børn, der 
går ud til sommer. 
Skolen har fået nyt udemiljø ved hjælp af midler fra Nordea fonden og Skolemoderingspuljen. 
Udemiljøet kan også integreres i undervisningen. 
Tårnbygårdsskolens elever er gruppeopdelt og en gruppe kan spænde over 3 årgange. 7-8-9 trin 
er nu lavet om, så det hedder klasser. Dermed kan UU vejlederen bedre følge klassetrinet. De to 
9. klasser er flyttet over på Multicenteret. Dette giver lidt mere plads på Tårnbygårdsskolen som 
nu har 104 børn i alt. Overflytningen af elever til Multicenteret har været en succes.  
Skolen mangler PPR ressourcer. Problemet er, at et barns mistrivsel nemt kan bevirke 
udadreagerende adfærd, som smitter af på andre børn. 
Re-visitations samtaler på skolen svarer til 104 samtaler/møder. Det tager mange 
personaleressourcer. 
Der blev spurgt ind til hvor mange PPR ressourcer TÅG har. Skolen har ikke en psykolog en dag 
om ugen, så det blev efterlyst, hvor meget tid, der er allokeret til skolen. 
Det er svært at få trivslen op, når man ikke får den hjælp, der er behov for. 

 
• Kastrupgårdsskolen 

Afbud. 
 

• Skottegårdsskolen 
Der har været afholdt suppleringsvalg til skolebestyrelsen, og der er valgt to nye 
skolebestyrelsesmedlemmer ind. 
 
Skolebestyrelsen arbejder for at blive mere attraktiv for kommende skolebørn. Skolen har bl.a. 
søgt Nordea fonden og trivselspuljen med henblik på midler til forbedring af skolen. 
 
I forhold til Autens rapporten og den videre proces ønsker skolebestyrelsen at kunne starte 
hurtigere op, end der er lagt op til.  
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Skolen ønsker også at arbejde med mobilpolitik, og der er derfor planer om en fælles dag for 
forældre, hvor foredragsholder Søren Østergaard kommer. Søren Østergaard er PH.D., leder af 
Center for Ungdomsstudier (CUR), forfatter og foredragsholder. 
Der parkeres biler i den store skolegård i forbindelse med fritidsaktiviteter inden eleverne har fri 
for skole. Det er ikke hensigtsmæssigt. 
 
Mads Vinterby kommenterede, at der er sket fremskridt på skolen. Pengene fra 
moderniseringspuljen skal bruges til at forbedre skolens trivsel og forbedring og Mads vil meget 
gerne være med til at forbedre skolens legeplads, men at det er et fælles ansvar at trivselspuljen 
benyttes til disse midler. 

 
• Ungdomsskolen: 

Martin Lønborg som er forældrerepræsentant i bestyrelsen orienterede om, at skolen gør rigtig 
meget for arbejdet på skolen og det er et rart sted at være. Lokalerne er lavet rigtig rare og lækre 
at være i med akustikvægge og dekorationer. 
Tårnbygårdsskolen kommenterede, at de har et ønske om, at der også bliver tilbud til andre 
grupper af børn i Ungdomsskolen end almenområdet. 
Ung Tårnby er også blevet ansvarlig for alle klubberne. Klubberne har tidligere hørt under 
Dagtilbudsloven, men klubberne flyttes over Ungdomsskoleloven sammen med Ungdomsskolen 
og US10. 
 

 
5. Autens rapport 

 

Status - tre skolers 
arbejde med læringsmiljø - efter samarbejde med Autens oktober 2023.pdf 
 
 
Referat 
 
Mads Vinterby orienterede om, at Autens har udarbejdet 3 rapporter vedrørende Skelgårdsskolen, 
Pilegårdsskolen og Kastrupgårdsskolen og derudover en tværgående rapport ”Fremtidens skole”. 
Autens fortsætter i næste omgang med Korsvejens skole, Skottegårdsskolen, Løjtegårdsskolen, 
Nordregårdsskolen og Tårnbygårdsskolen. 
 
Skolebestyrelserne tager udgangspunkt i rapporterne, som overordnet skal have en fælles retning 
for kommunen. 
 
Politisk vil man gerne arbejde videre med læringsmiljøerne og fleksible og moderne klasserum. 
 
 

6. Sammen om Skolen  
 
Referat 
Det er besluttet, at der skal være strategiske pejlinger for fremtidens skole både overordnet og 
lokalt. 
 
Strategisk pejling nr. 1 - Varierede og fleksible læringsmiljøer 
Strategisk pejling nr. 2 - Udemiljøer 
Strategisk pejling nr. 3 - Faglokaler 
Strategisk pejling nr. 4 - Lokalmiljøet 
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Inventarpuljen skal understøtte strategisk pejling nr. 1 i 2024 på de 3 første skoler. De andre skoler 
bliver efterfølgende koblet på.  

 
Det er vigtigt at høre eleverne om, hvad de har af ønsker i skolen og Mads Vinterby deltager derfor i 
Fælles elevråd på deres næste møde for at høre eleverne, om ønsker til emner, der kan drøftes på 
næste møde i ”Sammen om Skolen”. 

 
 
7. Budget 2024 
 

Referat 
Der mangler 100 mio. i 2023, så kommunen står i en meget svær situation. På dagtilbudsområdet 
indføres 2 ekstra lukkedage og institutionerne lukker kl. 16.00 på fredage. 
Ligeledes er SFO og klubtaksten hævet og åbningstiden er reduceret, hvilket betyder, at SFO lukker 
kl. 16.00 på fredage og har lukket hele uge 29. 
Der er afsat flere midler til specialområdet.  
Skatten vil blive hævet med 1 %, men grundet kommunernes samlede totalramme for 
skatteprocenterne, som under et skal holdes på samme niveau ellers udløser det sanktion for den 
relevante kommune, resulterer skatteforhøjelsen i Tårnby Kommune at SKAT tager en procentandel 
af den ekstra indkomne skatteindtægt de næste 4 år, og først herefter vil kommunen få det fulde 
udbytte af skatteindtægterne. 

 
 
8. Evt.  

 
Referat 
• Hvis pris for leje af Solkolonierne sættes op skal beløbet findes på skolens eget budget. Endelig 

beslutning om besparelser på Solkoloniernes område besluttes på Børne- og Skoleudvalgets 
møde d. 3.1.2023. 

 
• Pilegårdsskolen og Nordregårdsskolen har forskudte valg til Skolebestyrelsen næste år. 
 
• Ukrainske flygtningebørn 

Nogle ukrainske børn er vendt hjem og nogle har kunnet modtage virtuel undervisning fra 
ukraine. P.t. har der i Børne- og Skoleudvalget været behandlet en stilling til bevarelse af 
undervisning af ukrainske børn på Skottegårdsskolen, men ellers skal de udskrives til 
distriktsskolerne. 

 
 
---------------------------------- 

 
Kommende møder 

 
29.2.2024 
30.5.2024 
26.9.2024 
28.11.2024 
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